
 

 

 

 
 
ACTA DE SESSIÓ DE 
Ple 
 
Data i Hora  19 de desembre de 2013 20:00 
Lloc  Sala Ple 
Caràcter Ordinària 
Núm.  PLE2013/10 
  

PRESIDENT    l·lm. IGNASI GIMÉNEZ RENOM 

 

 ASSISTENTS                

                                      MASSAGUÉ CASALS GLÒRIA 
                                      LOMAS CORTES OSCAR 
                                      PUIG MAYOR M. ANTONIA 
                                      GONZÁLEZ NAVAS PEPE 
                                      CANALIS ALSINA ALEIX 
                                      MARTÍNEZ ROMERO PEPA 
                                      CREUS OLIVERAS JOAN 
                                      MARMOL MARTINEZ ANA MARIA 
                                      PEREZ MOREJON DANIEL 
                                      RODRIGUEZ CASTILLO SORAYA 
                                      LEIVA REYES JOSE 
                                      FERNANDEZ BARRAGAN RAMON 
                                      CARRERAS PECANINS JOSEP 
                                      SAMPERE VALERO AGUSTI 
                                      BACARDIT BOTIFOLL LLUIS 
                                      GARCIA FANDINO BEATRIU 
                                      SERRA ARDERIUS  MARC 
                                      SAGRERA RIUS DANIEL 
                                      CARPIO LOPEZ ANTONIO MANUEL 
                                      MARTOS MARTINEZ VICTOR  
                
     SECRETARI                      BOADELLA VERGES JULI  
     INTERVENTOR                  FERNANDEZ VILLAVERDE JOSE MANUEL 
 

 

 

Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament Ple, el 
Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del 
dia. 
 
ORDRE DEL DIA 
1.- Actes pendents d'aprovar 
      PLE2013/9 Ordinària 26/11/2013 
2.- Donar compte dels  Decrets de l’Alcaldia i dels acords de la Junta de Govern Local 
3.- Donar compte de la sentència sobre l’ordenança de telefonia mòbil 
4.- Modificació dels estatus del Consorci Localret 
5.- Aprovació definitiva de les ordenances fiscals, amb resolució de les al·legacions  
     presentades 



 

 

6.- Adjudicació del servei de recollida de deixalles i neteja viària 
7.- Resolució de discrepància amb l’òrgan interventor i ratificació de l’acord de la Mesa  
     de negociació Ajuntaments- Sindicats relatiu a l’abonament al personal al servei de  
     la corporació de la part proporcional de la paga extraordinària mes desembre 2012 
8.- Pla suport a l’emprenedoria 
9.- Modificació del reglament regulador del lloguer de despatxos del Mirador i Centre de  
     Serveis  
10.- Moció del Grup de l’Altraveu sobre la inclusió del catàleg de béns en el POUM 
11.- Assumptes sobrevinguts 
12.- Precs i preguntes 
 
1.- ACTES PENDENTS D’APROVAR 
1.-  Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta de la sessió ordinària de 
26 de novembre de 2013. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

 Vots a favor:      DINOU       (19) dels regidors del PSC, CiU i PP 
 Vots en contra:   DOS          ( 2)  dels regidors de l’Altraveu         
 Abstencions:      CAP 

 
2.- RESOLUCIONS A DONAR COMPTE 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 1140  del dia 22 de novembre de 2013, al  1223 
de 16 de desembre de 2013.  Es dona compte també dels acords de la Junta de Govern 
Local adoptats en sessions del 26 de novembre, 3 i 10 de desembre de 2013. 
La Corporació es donà per assabentada  
 
3.- DONAR COMPTE DE LA SENTÈNCIA SOBRE L’ORDENANÇA DE TELEFONIA MÒBIL 
ATÈS que el Tribunal Suprem, revocant la sentència dictada en el seu dia pel Tribunal 
Superior de Justícia de Catalunya, ha resolt el recurs de cassació interposat per Telefonia 
Moviles España, SA, contra l’ordenança fiscal municipal reguladora de la taxa d’aprofitament 
especial del domini públic local, a favor de les empreses explotadores de servei d’interès 
general, exercici 2008, estimant en part l’esmentat recurs, sentència contra la que aquest 
Ajuntament té interposat recurs d’empara davant el Tribunal Constitucional.  
ATÈS que els article 72.2 i 107 de la Llei 29/1998, de 13 de juliol, reguladora de la 
jurisdicció contenciosa administrativa estableix que cal donar publicitat a les sentències 
fermes que afectin a l’anul·lació de les disposicions generals, ja sigui totalment o parcial, 
havent-se de publicar en el mateix Diari Oficial en que es va publicar la disposició en 
qüestió. 
Per tot aixó, a l’ajuntament Ple proposo l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Donar compte a l’Ajuntament Ple de la referida sentència dictada pel Tribunal 
Superior, Sala Contenciosa-Administrativa, Secció Segona, de data 15/03/2013, en recurs 
de cassació 6376/2011, interposat per telefonia Moviles España, SA 
SEGON.- Publicar  el corresponent edicte al Butlletí oficial de la Província de Barcelona. 
 
INTERVENCIONS 
Defensa la proposta el Sr. Oscar Lomas,  PSC, i diu que es dona compte de la sentència 
emesa per part del Tribunal Suprem a favor del recurs de cassació interposat Telefonica 
Moviles España, SA, contra l’ordenança fiscal municipal reguladora de la taxa  
d’aprofitament especial del domini públic local, a favor de les empreses explotadora dels 
serveis d’interès general , exercici 2008. La sentencia revoca la dictada en el seu dia pel 
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, i estima parcialment el seu recurs. En tant que 
aixó significa modificar una ordenança municipal aprovada pel Ple, segons la Llei de la 
Jurisdicció Contenciosa Administrativa, cal donar-li l’oportuna publicitat. Per tant, es dóna 
compte en el ple i es publicarà en el Butlletí Oficial de la Província. 



 

 

No obstant això, la sentència està impugnada davant el Tribunal Constitucional, davant el 
que s’ha presentat un recurs d’empar, i s’està pendent així mateix, de l’emissió de dictamen 
de la qüestió prejudicial per part del Tribunal Europeu. 
Esperem doncs, que les sentències futures, donin, com ja ho va fer inicialment el TSJC, la 
raó a l’Ajuntament. 
La Corporació es donà per assabentada  
 

4.- MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI LOCALRET 
Vista la proposta de modificació dels estatuts del Consorci local Localret en el que 
l’Ajuntament de Castellar del Vallès en forma part com a ens consorciat. 
Vist que l’Assemblea general del Consorci LOCALRET, en sessió de 23 de novembre de 2013 
va adoptar, entre d’altres, els acords següents: 
“Primer.- Aprovar inicialment, i en el cas que no es presentin reclamacions ni al•legacions, 
definitivament la modificació dels estatuts del Consorci Localret, d’acord amb la redacció 
donada en el text refós que s’adjunta. 
Segon.- Notificar a tots els membres associats l’acord inicial de modificació dels estatuts i 
donar-los un termini d’un mes comptador des de la recepció de la notificació perquè 
presentin, en el seu cas, les esmenes que estimin convenients, amb el benentès que si no 
se’n presentessin, es donaria per aprovat definitivament l’acord un cop transcorregut 
l’esmentat termini. 
Tercer.- Disposar el sotmetiment de l’acord esmentat al tràmit d’informació pública, 
mitjançant anunci en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, d’acord amb el termini 
establert a l’article 160.1, en relació a l’article 313.3 del Decret 179/1995, de 13 de juny, 
pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals, a efectes 
d’efectuar, en el seu cas, les al•legacions i les esmenes corresponents”. 
Vist que la proposta de modificació dels Estatuts es basa en els següents criteris: 
1.- Possibilitar la integració en el Consorci Localret  de les entitats  locals catalanes de 
caràcter territorial, de manera que el Consorci quedaria integrat per: 
• Municipis catalans que han expressat la seva voluntat d'integrar-se en el Consorci. 
• Entitats locals catalanes de caràcter territorial que hagin expressat la seva voluntat 
d'integrar-se en el Consorci. En aquest sentit podran formar part del Consorci: les 
Diputacions Provincials catalanes, els Consell Comarcals i l’Àrea Metropolitana de Barcelona. 
• L'Associació Catalana de Municipis i la Federació de Municipis de Catalunya, segons el 
règim actual. 
2.- Actualització dels objectius i finalitats de consorci: sense modificar la finalitat i àmbit 
material d’actuació de Localret, que continua ubicat en el camp de les comunicacions 
electròniques, les noves tecnologies i l’administració electrònica, s’aprofita la modificació 
estatutària per actualitzar moltes de les tasques que s’estan desenvolupant.  
3.- Òrgans de govern: la possible integració de noves entitats locals de caràcter territorial 
en el termes que s’ha indicat anteriorment, obliga a modificar la composició dels òrgans de 
govern del Consorci, per tal de que totes les entitats que el puguin integrar tinguin 
representació en els òrgans de govern. 
4.- Correccions i adequacions legals: s’aprofita la modificació estatutària per corregir 
algunes qüestions d’ordre tècnic i adequar els estatuts a les darreres modificacions 
normatives. 
ATÈS que examinades les modificacions dels estatuts proposades, les mateixes s’ajusten al 
que disposa el Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, 
activitats i serveis dels ens locals, el Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, la Llei 26/2010,3 
d’agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions públiques de Catalunya, i 
la resta de disposicions legals aplicables als Consorcis. 
 
ATÈS que l’article 322 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals preveu que 
la modificació dels estatuts del Consorci, amb l’acord previ del seu òrgan de govern, ha de 
ser ratificada pels ens consorciats i acordada amb les mateixes formalitats que per a la seva 
aprovació. 



 

 

ATÈS que l’article 313.2 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals preveu 
que els acords per aprovar i modificar els estatuts del Consorci s’han d’adoptar amb el vot 
de la majoria absoluta de membres de la corporació. 
ATÈS que l’acord de ratificació, juntament amb la modificació dels estatuts proposada s’ha 
de sotmetre a informació pública pel termini de trenta dies, mitjançant anunci en el Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
És per tot això que, en ús de les atribucions que legalment tinc conferides, proposo al Ple 
de la Corporació l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar la proposta de modificació  dels Estatuts del Consorci local Localret, 
acordada per l’Assemblea General del mateix en sessió plenària de 23 de novembre de 
2013, segons consta a l’expedient administratiu. 
SEGON.- Donar trasllat del precedent acord al Consorci local Localret per al seu 
coneixement i efectes escaients. 
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta el regidor Sr. Oscar Lomas, PSC. 
El passat dia 23 de novembre de 2013, el Consorci Localret va celebrar la seva Assemblea 
General on, entre d’altres qüestions, es va aprovar la modificació dels Estatuts. 
Recordem que Localret és el Consorci local format per les administracions locals de 
Catalunya per actuar, de manera coordinada i unitària, davant el desenvolupament de les 
xarxes i els serveis de telecomunicacions. Actualment són més de 800 els ens locals que 
formen part de Localret. 
Aquesta modificació, bàsicament, està orientada en dues qüestions: 
- D’una banda, s’augmenten el ventall d’entitats locals de caràcter territorial que poden 
formar part, incorporant-se a més dels municipis, les Diputacions, els Consells Comarcals, 
l’Àrea Metropolitana de Barcelona i les entitats municipalistes. 
Conseqüència d’això, es modifica la composició dels òrgans de govern i els sistemes de 
votació, per tal de garantir la representativitat a aquestes entitats. 
- Actualització dels objectius i finalitats de consorci: sense modificar la finalitat i àmbit 
material d’actuació de Localret, que continua ubicat en el camp de les comunicacions 
electròniques, les noves tecnologies i l’administració electrònica, s’aprofita la modificació 
estatutària per actualitzar moltes de les tasques que s’estan desenvolupant. 
Creiem que aquestes modificacions permeten millorar el funcionament del consorci i ampliar 
la massa de consorciats, podent d’aquesta manera, tenir més força i aprofitar millor els 
recursos comuns.  
Així doncs, com a membres del Consorci Localret, ens correspon donar la conformitat a 
aquesta modificació. 
Per l’Altraveu el Sr. Marc Serrà, intervé per dir que sobre la modificació dels estatuts del 
Consorci Localret poca cosa tenim a dir. El Consorci Localret a priori ens sembla una bona 
iniciativa, i la modificació dels estatuts que es proposa, sense conèixer-la amb detall, no 
ens sembla que variï substancialment els seus objectius ni significat. 
En tot cas, aprofitant que un dels objectius del Consorci Localret és el de potenciar les 
comunicacions electròniques, les noves tecnologies i l'administració electrònica, i tenint en 
compte que Castellar aporta anualment al Consorci 2700 euros, potser podríem aprofitar la 
nostra participació com a ens consorciat per a poder donar compliment a un acord de Ple de 
28 d'abril de 2009. 
Efectivament l’Ajuntament des del 2009 tenim un acord de Ple pendent de compliment, tot i 
que es va aprovar per unanimitat, amb un text consensuat amb l'equip de govern a 
proposta de L'Altraveu. 
Es tracta de l'acord que demanava promoure la instal·lació de programari lliure a tots els 
organismes municipals. 
Que sapiguem, l'únic pas es començarà a fer aquest any, per implementar tota la web 
municipal amb programari lliure. Quatre anys més tard, es realitza la primera de les 
actuacions per avançar cap a la migració al programari lliure. 



 

 

A banda d'aquest gest, que sapiguem no s'ha fet cap altre pas per avançar en l'estudi de les 
diferents necessitats dels departaments, que permeti establir un pla pilot d'implementació 
allà on sigui possible tècnicament, citant textualment el primer punt de l'acord. 
De la resta d'acords, poca cosa a banda d'algun curs al Mirador sobre software lliure, i poc 
més. 
Entenem que 4 anys ha sigut temps suficient per a que l'acord estigui plenament 
desenvolupat. 
Més tenint en compte que el proper 2014 ens gastarem més de 40mil euros en renovar 
equips informàtics, que amb el programari lliure potser encara podrien tenir una vida útil 
més llarga, i destinarem més de 30mil euros al pagament de llicències per a aplicacions 
informàtiques. Uns diners que podríem destinar a complir amb els acords de fomentar la 
formació del personal en programari lliure, o el d'impulsar la difusió, la promoció i la 
distribució del programari lliure en català a associacions, empreses, i organitzacions 
públiques i privades. 
En definitiva, ens trobem davant un incompliment flagrant per part d'aquest equip de 
govern d'un acord de ple aprovat per unanimitat. 
Una autèntica llàstima, que aprofitem per recordar, ara que parlem del Consorci Localret, 
justament una de les entitats a qui es va traslladar l'acord per al seu coneixement. Potser 
podem aprofitar la mateixa nota per comunicar l'acceptació de la modificació dels estatuts, 
per informar-los que aquell acord, va quedar, com tantes altres coses, en una simple bona 
declaració d'intencions. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

5.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE LES ORDENANCES FISCALS, AMB RESOLUCIÓ DE 
LES AL·LEGACIONS PRESENTADES 
ATÈS que el Ple de l’ajuntament, en sessió celebrada el dia 29 d’octubre de 2013, ha 
acordat aprovar provisionalment la modificació de diverses ordenances fiscals per a la seva 
vigència a partir de l’1 de gener de 2014. 
ATÈS que d’acord amb el que es preveu a l’article 17.1 del text refós de la Llei reguladora 
de les hisendes locals, aprovat per Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, les 
referides modificacions han estat exposades al públic en el tauler d’anuncis de l’ajuntament 
durant un termini de trenta dies, i s’han publicat els anuncis d’exposició en el Butlletí Oficial 
de la Província de Barcelona (edició del 31 d’octubre de 2013) i en el diari El Periódico 
(edició del 4 de novembre de 2013) 
ATÈS que en el període d’exposició pública s’ha presentat un escrit de reclamacions pel sr. 
Daniel Martínez Pascual, que manifesta actuar en representació d’Iniciativa per Catalunya 
Verds (Registre electrònic E/000805-2013, de 2 de desembre; Registre General núm. 
2013/9895, de 3 de desembre), en el qual proposa crear una bonificació del 20 per cent a 
la quota de la taxa per la recollida de residus municipals als locals comercials (tant del ram 
alimentari com del no alimentari, excloses les activitats ubicades a locals de més de 400 
m2) que dispensin bosses reutilitzables i biodegradables. 
ATÈS que la disposició addicional segona de la Llei 22/2011, de 28 de juliol, de residus i 
sòls contaminats estableix que les administracions públiques han d’adoptar les mesures 
necessàries per promoure els sistemes més sostenibles de prevenció, reducció i gestió dels 
residus de bosses comercials d’un sol ús de plàstic no biodegradable i les seves 
alternatives, incloses les accions corresponents a la condició de l’Administració com a 
consumidor, a través de les compres públiques, i estableix un calendari entre els anys 2013 
i 2018 de substitució d’aquestes bosses comercials d’un sol ús de plàstic no biodegradable i 
que, en aquest sentit, es considera d’interès per als objectius d’aquesta llei la implantació 
d’una tarifa reduïda en la taxa municipal que grava la recollida dels residus comercials que 
fomenti la substitució d’aquestes bosses. 
VIST l’informe del director de Serveis Econòmics i interventor accidental. 
ATÈS que la competència per a l’aprovació de l’expedient correspon al Ple de l’ajuntament, 
d’acord amb l’article 17.3 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat 
per Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, i 52.2.d) del text refós de la Llei municipal 
i de règim local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril. 



 

 

L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Estimar parcialment la reclamació presentada pel sr. Daniel Martínez Pascual, 
que manifesta actuar en representació d’Iniciativa per Catalunya Verds, a l’acord del Ple de 
l’ajuntament de 29 d’octubre de 2013, relatiu a l’aprovació provisional de la modificació de 
les ordenances fiscals per a 2014, i introduir un nou apartat  3.5 a l’article 11 de 
l’ordenança fiscal núm. A4, reguladora de la taxa per la recollida de residus municipals, amb 
la redacció següent: 
“3.5. Gaudiran d’una reducció del 10 per cent de la quota de la taxa les activitats 
comercials ubicades en locals de menys de 400 m2 de superfície de venda, per la utilització 
de bosses biodegradables i/o reutilitzables per a la seva entrega al consumidor final, 
malgrat s’hagin d’abonar. 
Per poder gaudir de la reducció, les persones interessades hauran de sol·licitar-la de forma 
expressa a l’ajuntament abans del 31 de gener de cada any aportant una unitat de la bossa 
biodegradable i/o reutilitzable que es posi a disposició dels clients, una certificació del 
fabricant del producte que acrediti la seva condició de biodegradable, i contracte o 
document que acrediti la compra de les bosses en quantitat suficient.” 
SEGON.- Aprovar definitivament, per a la seva vigència a partir de l’1 de gener de 2014, 
les modificacions de les ordenances fiscals aprovades provisionalment per acord del Ple de 
l’ajuntament de 29 d’octubre de 2013 amb l’addició que es contempla en l’apartat anterior 
d’aquest acord. 
TERCER.- Publicar en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona els anteriors acords i el 
text íntegre de les modificacions de les ordenances fiscals, les quals s’aplicaran a partir de 
l’1 de gener de 2014 i tindran vigència mentre no s’acordi la seva modificació o derogació. 
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta el Sr. Oscar Lomas, PSC, i diu que portem a resolució les al·legacions 
presentades contra les ordenances fiscals per l’any 2014, aprovades provisionalment en el 
passat mes d’octubre. 
En aquesta ocasió, únicament hi ha hagut una al·legació per part del partit d’ICV. 
L’al·legació fa referència a introduir una bonificació del 20% en la taxa de residus als 
comerços de menys de 400 m2 que dispensin bosses biodegradables o reutilitzables. 
En primer lloc, cal assenyalar que l’al·legació compleix un primer requisit formal, és a dir, 
es refereix a una ordenança que va ser modificada, i concretament, sobre la qual es va 
modificar l’apartat referent a les bonificacions. 
En segon lloc, la proposta va en la línea recollida en la Llei 22/2011, de 28 de juliol, de 
residus i sòls contaminats, que estableix que les administracions públiques han d’adoptar 
les mesures necessàries per promoure els sistemes més sostenibles de prevenció, reducció i 
gestió dels residus de bosses comercials d’un sol ús de plàstic no biodegradable i les seves 
alternatives. 
Tot i ser una experiència nova, i que com a tal, pot implicar problemes per materialitzar la 
seva implantació, creiem interessant recollir el contingut. 
Es per això, que estimem parcialment l’al·legació, introduint una bonificació del 10% en 
l’ordenança fiscal de la taxa de residus per aquells comerços de menys de 400 m2 que 
dispensin bosses biodegradables o reutilitzables, i establint quins són els requisits i el 
procediment per poder-hi optar. 
Per CiU intervé el Sr. Agustí Sampere,  dient que encara que s’acceptin parcialment les 
al·legacions com la bonificació per petits comerços proposada per Iniciativa els Verds, i que 
puguem trobar que les mateixes poden ser una bona pensada, aquestes ordenances 
segueixen sent les del darrer increment del 2% de l’IBI que els situen  per sobre del 23 % 
d’increment en tres anys.  En una revisió a fons de les despeses/ingressos del pressupost 
del 2014, i tenint en compte els darrers tancament, aquest increment del 2% de l’IBI 
s’hagués pogut evitar, i aixó ho vam denunciar en el seu moment. Per tot aixó el nostre vot 
serà contrari a l’aprovació definitiva de les ordenances del 2014, tot i estar d’acord amb les 
al·legacions presentades per Iniciativa. 



 

 

També per l’Altraveu el Sr. Dani Sagrera, es manifesta en igual sentit que el grup de CiU, i 
també estem d’acord amb la proposta d’Iniciativa en el tema de les bosses, per tant estem  
a favor de les al·legacions presentades per Iniciativa, però el nostra vot serà en contra a 
l’aprovació definitiva de les ordenances del 2014. 
Sr. Antonio Carpio,  PP, es manifesta a favor de les al·legacions presentades pel grup 
d’Iniciativa, i exposa que el vot del seu grup serà en contra. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

 Vots a favor:      TRETZE       (13) dels regidors del PSC 
 Vots en contra:   VUIT           ( 8)  dels regidors de CiU, Altraveu i PP          
 Abstencions:      CAP 

 
6.- ADJUDICACIÓ DEL SERVEI DE RECOLLIDA DE DEIXALLES I NETEJA VIÀRIA 
ATESA la normativa vigent en matèria d’obres i contractació administrativa, en especial el 
text refós de la Llei de contractes del sector públic (TRLCSP), aprovat per Reial decret 
legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de els bases 
de règim local  el text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat per 
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, el Reglament general de la Llei de contractes de les 
administracions públiques, aprovat per Reial decret legislatiu 1098/2001, de 12 d’octubre, 
així com els plecs de clàusules administratives generals aprovats per la Corporació, aquests 
darrers en allò que no s’oposin al TRLCSP 
Vista la convocatòria del procediment obert iniciada per acord del Ple del dia 24 de 
setembre de 2013, per adjudicar el contracte de servei públic de recollida i trasllat dels 
residus municipals, de la gestió de la deixalleria municipal, i de la neteja viària de Castellar 
del Vallès. 
Vista la oferta presentada per Fomento de Construcciones y Contratas que ha estat com la 
mes valorada per la Mesa de Contractació. Oferta que a més del preu del servei, contenia 
proposta econòmica del material amortitzat o pendent d’amortitzar, la bossa anyal d’hores i 
la relació de millores valorades econòmicament.  
Vist el Decret d’Alcaldia 1159/2013 de data 27 de novembre de 2013, de classificació 
d’ofertes presentades. 
Vist que dintre del termini preceptiu des de la data de  requeriment, el licitador proposat ha 
dipositat la garantia definitiva i ha presentat  la  documentació justificativa de trobar-se al 
corrent en el compliment de les seves obligacions tributàries i amb la Seguretat Social.  
Vist que pertoca adjudicar el contracte de la part corresponent a Castellar del Vallès. 
Vist l’informe d’Intervenció. 
D’acord amb el que s’ha exposat, es proposa al Ple : 
ACORDAR: 
PRIMER.- Adjudicar  el contracte de servei públic de recollida i trasllat dels residus 
municipals, de la gestió de la deixalleria municipal, i de la neteja viària de Castellar del 
Vallès, a l’empresa FOMENTO DE CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS S.A., amb NIF 
A28037224, per un import anual d’adjudicació de 1.760.529,20 euros, IVA exclòs 
(1.936.582,12 euros IVA inclòs), que corresponen al següent repartiment : 
- lot 1 : 1.624.448,25 euros (IVA exclòs) 
- 83% del lot 2 : 33.770,52 euros (IVA exclòs) 
- 85% del lot 3 : 129.164,10 euros (IVA exclòs) 
SEGON.- Acceptar  l’oferta econòmica del material amortitzat o pendent d’amortitzar 
corresponent als béns municipals, per import de 550.000,00  €, sense perjudici d’aquella 
amortització corresponent a béns de l’antic concessionari que es liquidarà en els termes 
establerts en el plec de condicions. Conseqüentment requerir a l’adjudicatari que ingressi 
aquest import a la Tresoreria municipal en el termini de 10 dies. 
Acceptar també l’oferta de bossa anyal d’hores per a usos en serveis extraordinaris que 
s’eleva a 918 h/any (escombradora, conductor i peó). 
Donar conformitat a les millores proposades, que es descriuen i valoren econòmicament a 
l’oferta presentada. 



 

 

TERCER.- Autoritzar i disposar, la despesa per un import total anual de 910.657,34 
euros, IVA exclòs (1.001.723,08 IVA inclòs), a càrrec de la partida A2-227-62001, i 
876.725,52 euros IVA exclòs (964.398,08 euros IVA inclòs), a càrrec de la partida A3-227-
62001. 
QUART.- Publicar  l’adjudicació definitiva en la web municipal, perfil del contractant, per a 
informació de tots el licitadors. 
CINQUÈ.- Notificar aquest acord  que és definitiu a tots els licitadors, i informar als no 
adjudicataris que tenen sis mesos, a partir de la notificació del present  acord, per a retirar 
la documentació, transcorregut els quals, aquella que no sigui transcendent per l’expedient 
serà destruïda. 
 
INTERVENCIONS 
Defensa la proposta el Sr. Aleix Canalis,  PSC, i diu: 
Avui portem a la consideració del Ple l’adjudicació del concurs del contracte per la prestació del 
servei públic de recollida i transport dels residus municipals, de la gestió de la deixalleria 
municipal i de la neteja viària del nostre municipi. 
En el Ple del passat mes de setembre vam aprovar la licitació d’aquest servei públic per un 
període de deu anys(amb una possible prorroga de dos anys més) i un import anual previst  
de 1.867.786,45 € (IVA exclòs) 
Recordar que aquesta licitació es feia en tres lots de manera mancomunada amb els 
ajuntaments de Snt Llorenç Savall i Gallifa i per tant, l’adjudicació que proposem avui, 
correspon només a la part corresponent a Castellar 

 - 100% lot 1 Servei de recollida i transport dels residus municipals (excepte les fraccions 
paper i cartró, vidre i envasos), servei de gestió de la deixalleria municipal i servei de 
neteja viària de Castellar del Vallès.   

 
 - 83% del lot 2 Transport dels residus de les deixalleries a planta de tractament de 
Castellar del Vallès i Sant Llorenç Savall.  
- 85% del lot 3 Servei de recollida i transport de les fraccions paper i cartró, vidre i 
envasos dels municipis de Castellar del Vallès i Sant Llorenç Savall, i de les fraccions paper i 
cartró i envasos del municipi de Gallifa 
En el període de presentació d’ofertes s’han presentat un total de 4 licitadors:  

- Serveis Generals per Municipis SA 
- Urbaser SA i Serveis integrals de manteniment Rubatec SA 
- Talher SA i Arca del Maresme SL 
- Fomento de Construcciones y Contratas SA 

Un cop reunida la mesa de contractació (formada pels responsables tècnics i polítics dels 
ajuntaments de Castellar del Vallès, Sant Llorenç i de Responsable Tècnic del Consorci per a 
la Gestió de Residus del Vallès Occidental), estudiades les propostes i tenint en compte la 
valoració dels criteris subjectius de caràcter tècnic i dels criteris objectius de caràcter 
econòmic de les ofertes presentades, les puntuacions han estat  les següents: 
Primera posiciió ha estat per l’empresa Fomento de Construcciones i Contratas, SA amb un 
total de 91,63 punts, sumada la puntuació tècnica i econòmica. 
En segon lloc la UTE formada per TALHER S.A. i ARCA DEL MARESME SLL, amb una 
puntuació de 86,46. 
En tercer lloc la UTE URBASER S.A. i SERVEIS INTEGRALS DE MANTENIMENT RUBATEC SA, 
amb una puntuació de 86,45 
I per últim SERVEIS GENERALS PER MUNICIPIS SA, amb una puntuació de 82,54 
Així doncs avui proposem al Ple l’adjudicació d’aquest contracte a l’empresa  FOMENTO DE 
CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS S.A., per un  import de 1.760.529,20 € (IVA exclòs) 
desglossat de la següent manera (baixa 2, 71%): 

- lot 1 : 1.624.448,25 euros (IVA exclòs) 
- 83% del lot 2 : 33.770,52 euros (IVA exclòs) 
- 85% del lot 3 : 129.164,10 euros (IVA exclòs) 



 

 

Així mateix, i dins de l’oferta econòmica, acceptem la quantitat 550.000,00  €, en concepte 
del material amortitzat o pendent d’amortitzar, així com també donem la nostra conformitat 
a l’oferta de bossa anyal d’hores per a usos en serveis extraordinaris que s’eleva a 918 
h/any (escombradora, conductor i peó). 
Amb aquest nou contracte, que està previst que entri en vigor el proper 1 de febrer, la 
concessió de neteja patirà un renovació total, d’acord amb l’oferta presentada per l’empresa 
guanyadora. Pel què fa a la recollida de residus els aspectes més destacats son: 

• Canvi de tots els 730 contenidors del municipi al sistema recollida lateral.  
• Nou sistema de recollida i tractament de restes vegetals. S’opta per un sistema 

de recollida porta a porta 
• Manteniment de contenidors 
• Reubicació contenidors a les urbanitzacions. 
• Implantació tecnologia. Incloure als vehicles seguiment amb GPS.  

Novetats neteja 
- Neteja de escocells.  
- Neteja de marquesines i cartells.  
- Neteja i desinfecció de sorrals de jocs infantils de manera quinzenal  
- Neteja dels pipicans.  
- Neteja de les zones industrials.  
- Servei mínim d’escombrat els diumenges  

Aquest conjunt de millores portaran associades l’adquisició de nova maquinària que ha de 
permetre millorar l’eficiència del servei 
•  3 Camions recol·lectors compactadors de 25 m3  
•  1 Camió de 3.500 kg (plataforma i bolquet) 
• 1 Vehicle de trasllat de contenidors amb equip de neteja 
• 1 Camió caixa oberta amb grua de 6 Tonelades 
• 1 Recol:lector de 25 m3 
• 3 porter 
• 1 Escombradora sobre camió 
• 1 escombradora  
• 1 vehicle elèctric lleuger 
Altres aspectes destacables de l’oferta guanyadora són els següents: 

- Inversió important  en tapar escocells 
- Adequació de zones de recollida a les urbanitzacions 
- Arranjament de les àrees d’aportació soterrada  
- Pla pilot de seguiment automàtic d’emplenada dels contenidors. 
- Sistema de protecció contraincendis i col·locació de baranes de protecció a la 

deixalleria. 
- Escombradora de 2 m³ per a zona de vianants. 
- Cobertura dobles festius. 
- Neteja de sorrals de col·legis. 
- Equip de recollida d’excrements d’animals. 
- I un compromís en ferm amb el Centre especial de treball – TEB d’aquí Castellar per 

tal que personal d’aquest centre assumeixi diverses tasques en el sí de la concessió 
(neteja i manteniment de contenidors, col·laboració en la gestió de la deixalleria, 
etc...)  

Amb totes aquetes millores podem afirmar que durant els propers mesos, el servei de 
recollida de residus i neteja viaria del nostre municipi farà un salt qualitatiu molt important, 
millorant en eficiència  en la recollida i dotant al personal de neteja de les eines necessàries 
per poder fer la seva feina encara millor.  
En aquest sentit cal destacar també que la totalitat dels llocs de treball de la vigent 
concessió, queden subrogats al nou contractista, garantint així la seva continuïtat. 
Per acabar m’agradaria reiterar el meu agraïment,  que ja vaig fer pales en el moment de la 
licitació, a la feina feta per part dels diferents serveis tècnics municipals que han gestionat tot 
el procés d’aquest concurs i que finalment permetran que avui aprovem aquesta adjudicació 



 

 

Per CiU intervé el Sr. Josep Carreras,  tot dient que al respecte d’aquest punt vull 
recordar  que en Ple Municipal del passat 24 de setembre es va portar a aprovació el plec 
de clàusules tant tècniques com econòmic/administratives que havien de facilitar a diferents 
empreses presentar-se a un procediment obert que tenia com objectiu la licitació del 
contracte de la gestió de recollida i trasllat dels residus municipals, de la gestió de la 
deixalleria municipal i de la neteja viaria del municipi. 
En aquella ocasió varem manifestar que el nostre grup municipal hi donava suport per sis 
raons que ara breument recordaré: 
1) Compliment  en el termini previst en la presentació del procediment obert del contracte 
estrella de la legislatura. El nostre grup municipal des del primer moment va manifestar a la 
regidoria d’Urbanisme especial interès en que aquest procediment obert es presentés amb 
un calendari adequat donat que en aquest mes de desembre de 2013 finalitzava el 
contracte vigent. 
2) Informació del procediment obert. A banda de la Comissió Informativa anterior al Ple del 
24 de setembre, el nostre grup municipal va celebrar tres reunions més amb el regidor i 
tècnics municipals. Aquelles trobades ens van permetre aprofundir en el plec de clàusules i 
fer-ne algunes propostes. 
3) Millora de les clàusules socials. Gràcies a la nostra proposta el Plec de Clàusules 
econòmic/administratives en la seva clàusula 30 va recollir l’obligatorietat de subcontractar 
com a mínim un 7% del servei a entitats socials sense ànim de lucre. Aquest fet amb 
números rodons representa que cada exercici dels 10 anys de durada del contracte, es 
puguin subcontractar prop de 130.000 € anyals a entitats socials. Per tant, estaríem parlant 
que en els propers 10 anys de durada del contracte ens assegurem que una xifra 
aproximada de 1.300.000 € repercutirà d’una manera o altre a les entitats socials sense 
ànim de lucre. En aquell mateix Plec de Clàusules el nostre Grup Municipal també va 
incloure que l’Ajuntament de Castellar tutelés l’aplicació d’aquestes Clàusules Socials i que, 
sobretot, acabessin repercutint a les entitats del tercer sector de la nostra vila.  
4) Millora de la neteja en diferents àmbits: 

� Atenció especial per resoldre la problemàtica de la neteja i manteniment dels 
escocells de l’arbrat del nostre municipi. 

� Millora en la neteja viària dels carrers de Castellar i les urbanitzacions. I com a 
novetat, la neteja dels carrers dels polígons industrials de la vila. 

5) Ferm compromís del regidor Canalís en la realització de campanyes de sensibilització de 
la ciutadania. 
6) Una bona proposta dels tècnics municipals observada en el Plec de Clàusules tant 
tècniques com econòmic/administratives. En definitiva, la incorporació de nous requisits en 
aquest nou contracte donaria pas a la millora qualitativa del servei de recollida, neteja 
viària i gestió de la deixalleria.  
Feta aquesta prèvia, ara ens centrarem a parlar del que avui es porta a l’aprovació d’aquest 
Ple Municipal, l’adjudicació del contracte del servei de recollida, trasllat de residus, neteja 
viària i gestió deixalleria municipal. 
A banda de la Comissió Informativa del passat dilluns 16 de desembre, el nostre grup 
municipal va demanar al regidor Canalís la celebració d’una altra reunió específica d’aquest 
tema el dilluns 9 de desembre per analitzar conjuntament amb els tècnics municipals les 
quatre ofertes presentades en el procediment obert 
Tant per part dels serveis tècnics com del regidor Canalís se’ns van facilitar totes les 
explicacions al respecte de les ofertes presentades: Fomento de Construccions y Contratas 
SA, Talher SA i Arca del Maresme SL, Urbaser/Rubatec i Serveis Generals per Municipis SA. 
També se’ns va lliurar còpia de l’acta de la mesa de contractació per a la valoració de les 
quatre ofertes presentades.  És obvi que la millor valoració l’ha obtingut l’empresa que ha 
gestionat els darrers 11 anys els diferents serveis esmentats Fomento de Construccions y 
Contratas SA. 
Per acabar tres puntualitzacions: 
La primera, felicitar molt sincerament a Fomento de Construccions y Contratas SA per 
haver guanyat aquesta cursa. Sobretot, a destacar l’esforç que ha fet en presentar algunes 
millores importants per la qualitat de la neteja dels carrers de Castellar. En destacaria una, 



 

 

abans ja hi he fet referència, tapar els escocells del municipi amb resina, entre 1.600 i 
2.000, abans de finalitzar el quart any de la contractació. 
La segona, animar als serveis tècnics municipals a vetllar perquè el desplegament de totes 
les millores proposades en el plec de condicions que avui s’adjudica, em refereixo: a canvi 
de contenidors, incorporació de vehicles amb càrrega lateral, aplicació del compromís de 
millores socials, millora de la gestió de la deixalleria, una escombradora per la neteja de 
taques en el paviment, una campanya inicial de comunicació per donar a conèixer el nou 
servei, etc,  es compleixin en temps i forma. 
I la tercera, felicitar als serveis tècnics municipals, per la bona tasca que han fet al llarg 
d’aquest complex procediment de licitar un bon plec de clàusules i, posteriorment, 
concloure la millor oferta per la nostra vila. Per tant, felicitats i gràcies per la bona feina que 
heu fet. 
Finalment, concloure que el nostre grup municipal votarà a favor d’aquesta adjudicació. 
El Sr. Dani Sagrera,  per l’Altraveu, manifesta que com ja vam argumentar el seu dia, no 
és el nostre model de gestió de residus i menys amb unes empreses d’aquestes 
característiques que moltes vegades costen molt de controlar que compleixin totes les 
millores que ha ofertat en el contracte. Així doncs com que no és el nostre model i a més a 
més hipoteca clarament durant 10 anys un model que, al nostre entendre és caduc, hi 
votarem en contra. I també perquè el dia que nosaltres governem, que serà abans de deu 
anys, no podrem gestionar el residus de la manera que oferim nosaltres. 
Pel PP el Sr. Antonio Carpio,  explica que desprès de repassar la documentació rebuda 
d’aquesta nova adjudicació, i també de les explicacions donades pel regidor Canalis en 
comissions informatives, en primer lloc celebrar que en aquesta nova adjudicació s’hagin 
incorporat més millores de les que es demanaven; i en segon lloc també destacar que hagi 
estat una empresa única com Fomento de Construccions y Contratas SA i no una UTE la que 
s’encarregui de fer el servei de recollida de residus en el nostre poble, per últim demanen 
que l’Ajuntament estigui molt a sobre dels nous adjudicataris perquè es compleixin tots els 
requisits. El nostre vot serà favorable. 
Finalment intervé el Sr. Alcalde,  intervé per felicitar també al regidor d’Urbanisme per 
haver liderat un procés d’aquesta complexitat, es tracta del contracte mes important 
d’aquest ajuntament amb una empresa de fora i per tan la complexitat tècnica, jurídica i 
econòmica és molta. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

 Vots a favor:      DINOU        (19) dels regidors del PSC, CiU i PP 
 Vots en contra:   DOS           (  2)  dels regidors de l’Altraveu           
 Abstencions:      CAP 

 
7.- RESOLUCIÓ DE DISCREPÀNCIA AMB L’ÒRGAN INTERVENTOR I RATIFICACIÓ 
DE L’ACORD DE LA MESA DE NEGOCIACIÓ AJUNTAMENTS – SINDICATS REALTIU A 
L’ABONAMENT AL PERSONAL AL SERVEI DE LA CORPORACIÓ DE LA PART 
PROPORCIONAL DE LA PAGA EXTRAORDINÀRIA DEL MES DE DESEMBRE 2012. 
VISTOS els escrits presentats per les seccions sindicals a l’ajuntament de Comissions 
Obreres (Registre d’entrades núm. 2013/9272, de 12 de novembre) i de Unió General de 
Treballadors (Registre d’entrades núm. 2013/9774, de 27 de novembre), sol·licitant s’aboni 
al personal al servei de l’ajuntament la part proporcional de la paga extraordinària del mes 
de desembre de 2012 meritada en la data d’entrada en vigor del Reial decret llei 20/2012, 
de 13 de juliol, de mesures per garantir l’estabilitat pressupostària i de foment de la 
competitivitat. 
ATESA la providència del tinent d’alcalde de l’Àrea de Serveis Centrals disposant l’inici de la 
tramitació de l’expedient corresponent. 
ATÈS que amb motiu de l’aprovació del Reial decret llei 20/2012, de 13 de juliol, de 
mesures per garantir l’estabilitat pressupostària i de foment de la competitivitat (Butlletí 
Oficial de l’Estat núm. 168, de 14 de juliol de 2012) i de conformitat amb el que disposa el 
seu article 2 en relació a la supressió tant de la paga extraordinària com de la paga 
addicional de complement específic o pagues addicionals del mes de desembre de 2012 a 



 

 

percebre pel personal del sector públic definit a l’article 22.U de la Llei 2/2012, de 29 de 
juny, de pressupostos generals de l’Estat, l’ajuntament va deixar d’abonar al personal al 
seu servei aquestes pagues. 
ATÈS que d’ençà que entrà en vigor el referit Reial decret llei 20/2012, de 13 de juliol, 
s’han succeït pronunciaments des de diferents àmbits i instàncies judicials i institucionals 
(és de destacar en aquest darrer àmbit la resolució de la Defensora del Pueblo de data 15 
d’octubre de 2012) que qüestionen l’abast i la procedència de l’aplicació íntegra d’aquesta 
mesura suspensiva. 
ATÈS que en l’ordre social es poden citar, entre d’altres, les sentències següents: 
- Tribunal Superior de Justícia de Madrid, Sala de lo Social, Secció 5ª, sentència de 14 de 
desembre de 2012, proc. 69/2012 
- Tribunal Superior de Justícia de Madrid, Sala de lo Social, Secció 1ª, sentència de 15 de 
març de 2013, rec. 4/2013 
- Tribunal Superior de Justícia de Madrid, Sala de lo Social, Secció 5ª, sentència de 22 
d’abril de 2013, rec. 25/2013 
- Tribunal Superior de Justícia de la Regió de Múrcia, Sala de lo Social, sentència d’11 de 
juliol de 2013, rec. 301/2013 
- Tribunal Superior de Justícia de Madrid, Sala de lo Social, Secció 5ª, sentència de 15 de 
juliol de 2013, rec. 34/2013 
ATÈS que en l’ordre contenciós administratiu es poden citar, entre d’altres, les sentencies 
següents: 
- Jutjat contenciós administratiu núm. 1 de Palència, sentència 186/2013, de 29 de maig de 
2013 
- Jutjat contenciós administratiu núm. 4 d’Alacant, sentència 307/2013, d’1 de juliol de 
2013 
- Jutjat contenciós administratiu núm. 7 de Barcelona, procediment abreujat 84/2013, de 
26 de juliol de 2013  
- Jutjat contenciós administratiu núm. 1 de Saragossa, sentència 200/2013, de 12 de 
setembre de 2013  
- Jutjat contenciós administratiu núm. 27 de Madrid, sentència de 25 de setembre de 2013 
- Jutjat contenciós administratiu núm. 1 de Ceuta, procediment abreujat 151/2013, de 30 
de setembre de 2013 
- Jutjat contenciós administratiu núm. 15 de Barcelona, procediment abreujat núm. 
258/2013-E  
- Tribunal Superior de Justícia de Galícia, sentència núm. 794/13, de 13 de novembre de 
2013 
- Jutjat contenciós administratiu núm8 de Barcelona, procediment abreujat núm. 85/2013-A 
VIST l’informe de la directora de serveis de Recursos Humans de la Diputació de Barcelona, 
els fonaments de dret i les conclusions del qual aquest ajuntament fa seus. 
ATÈS l’acord de la Mesa general de negociació ajuntament-sindicats de 4 de desembre de 
2013 
VIST l’informe de l’interventor en el qual manifesta objecció essencial en relació a aquest 
expedient. 
ATÈS el que es preveu a l’article 217 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes 
locals, aprovat per Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, i a l’article 50 de les bases 
d’execució del pressupost, en relació a la resolució de discrepàncies amb l’òrgan 
interventor. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Resoldre a favor de la dependència gestora la discrepància amb la Intervenció, 
en relació a l’expedient tramitat er la Unitat de Recursos Humans relatiu al reconeixement 
al personal al servei de l’ajuntament del dret a la percepció de la part proporcional de la 
paga extraordinària de desembre de 2012 meritada en data 14 de juliol de 2012 i el 
pagament d’aquesta quantitat conjuntament amb la nòmina del mes de desembre de 2013 
SEGON.- Ratificar l’acord de la Mesa general de negociació ajuntament-sindicats de 4 de 
desembre de 2013, relatiu a l’abonament al personal al servei de la corporació de la part 



 

 

proporcional de la paga extraordinària del mes de desembre de 2012, corresponent als 
serveis prestats durant el període de meritament previ a l’entrada en vigor del Reial decret 
llei  20/2012, de 13 de juliol, de mesures per garantir l’estabilitat pressupostària i de 
foment de la competitivitat, que figura a l’expedient i que a la seva part dispositiva 
estableix el següent: 
 
“Primer.- RECONÈIXER el dret del personal al servei de l’Ajuntament de Castellar del Vallès 
a la percepció de la part proporcional de la paga extraordinària del mes de desembre de 
2012, corresponent als serveis prestats durant el període de meritament previ a l’entrada 
en vigor del RDL 2072012, de 13 de juliol, de mesures per garantir l’estabilitat 
pressupostària i de foment de la competitivitat, i que es concreta en el període comprès 
entre els dies 1 de juny i el 14 de juliol de 2012. 
Segon.- INICIAR els tràmits jurídics i econòmic-pressupostaris que siguin necessaris per tal 
de poder fer efectiu aquest acord al més aviat possible, en la propera nòmina de desembre. 
Tercer.- Si un cop executat aquest acord es declarés la seva improcedència, la corporació 
ho comunicarà a la part social i procedirà, un cop esgotades totes les instàncies, a la 
deducció íntegre de la quantia abonada per aquest concepte en la propera paga 
extraordinària que correspongués abonar al personal.” 
 
TERCER.- Autoritzar i disposar la despesa a càrrec del capítol 1 de l’estat de despeses del 
pressupost municipal de 2013, per una quantia màxima de 95.000,00 EUR 
QUART.- Notificar el present acord a les seccions sindicals a l’ajuntament de Comissions 
Obreres i de Unió General de Treballadors, al Comitè unitari i a la Intervenció. 
 
INTERVENCIONS 
Defensa la proposta la Sra. Soraya Rodriguez,  PSC 
El passat 13 de juliol s’aprovà el RDL 20/2012, de mesures per garantir l’estabilitat 
pressupostària i de foment de la competitivitat. En matèria de RRHH, entre d’altres, 
s’establia la supressió tant de la paga extraordinària com de la paga addicional de 
complement específic o pagues addicionals del mes de desembre de 2012 a percebre pel 
personal del sector públic. Així doncs, el passat desembre de 2012 tot el personal de 
l’Ajuntament de Castellar del Vallès, tant funcionaris com personal laboral i càrrecs electes, 
no van cobrar l’esmentada paga extraordinària. 
Aquest “decretazo” va entrar en vigor el dia següent a la seva publicació en el BOE. Parlem 
doncs del 14 de juliol i per tant, efectiu a partir del 15 de juliol de 2012. Per tant, en el 
relatiu a la supressió de la paga extraòrdinaria del mes de desembre, i donat que durant el 
període comprès entre l’1 de juny de 2012 i el 14 de juliol de 2012 s’ha meritat part 
proporcional de la mateixa, aquesta mesura supressora no ha d’afectar a la totalitat de la 
paga. I és que així ho estableix la jurisdicció social de conformitat amb la doctrina 
consolidada del TS en relació amb el caràcter diferit meritat dia a dia que tenen les pagues 
extraordinàries. Per tant, no hi ha dubtes, aquest òrgan del poder judicial es manifesta en 
essència unànime reconeixent l’existència d’una part ja meritada a l’entrada en vigor del 
RDL i conseqüentment s’expressa favorable a l’abonament proporcional de l’esmentada 
paga.  
Val a dir que, d’ençà l’entrada en vigor d’aquest RDL s’han succeït pronunciaments des de 
diferents àmbits i instàncies judicials i institucionals que qüestionen l’abast i la procedència 
de l’aplicació íntegra d’aquesta mesura suspensiva. Entre d’elles és de destacar la resolució 
de la Defensora del Pueblo. És més, són moltes les qüestions d’inconstitucionalitat 
plantejades envers aquest RDL, que si és cert aquestes darreres no han estat resoltes. 
Si ben és cert que, tot i aquesta jurisprudència, el govern de l’Estat continua sense 
reconèixer aquest dret. Nosaltres creiem que cal avançar-nos en pagar perquè és un dret 
dels treballadors. Tenint en compte a més, que amb molta probabilitat  l’Estat ho acabarà 
reconeixent. Per aquest motiu, correspon al Ple si complim amb la més estricta legalitat i no 
reconeixem aquesta part meritada tot i la doctrina consolidada en matèria laboral, o si per 
contra, creiem que la forma d’avançar i forçar els canvis és reconèixer i pagar aquest dret. 



 

 

Òbviament, la postura de l’equip de govern és la de ratificar l’acord de la Comissió Mixta, i 
per tant, abonar el pagament de la part proporcional de la paga extra. 
Per tot l’exposat, la representació dels treballadors a l’Ajuntament de Castellar, amb la total 
conformitat i recolzament del nostre equip de govern, ha estat unànime en declarar la seva 
plena disconformitat amb la mesura suspensiva derivada del RDL i han sol·licitat 
l’abonament de la part proporcional de la paga extraordinària del mes de desembre de 2012 
meritada en la data d’entrada en vigor del RDL. Així doncs, el passat 4 de desembre de 
2013 ambdues parts de la Mesa General de Negociació vàrem arribar a l’acord de procedir a 
l’abonament de la part proporcional meritada de la paga de desembre 2012. Fent-la 
efectiva aquest mes de desembre 2013. 
Des de l’equip de govern volem agrair el posicionament envers aquesta mesura per part de 
les seccions sindical, CCOO i UGT, i en especial al Comitè Unitari. Especialment en la 
confiança depositada en l’equip de govern respecte la nostra voluntat d’abonament 
d’aquesta part meritada i per tant, en el relatiu a la no interposició de demanda.  
Per CiU el sr. Lluís Bacardit,  CiU, vagi per endavant que estem absolutament d’acord 
amb el dret que tenen els treballadors municipals a percebre els emoluments dels 44 dies 
meritats de la paga de desembre 2012, del període que va de  l’1 de juny al 13 de juliol, 
data en què es va publicar el Reial Decret 20/2012 de mesures per garantir l’estabilitat 
pressupostària i de foment de la competitivitat. 
En aquest sentit  hi ha sentències favorables de diversos Jutjats de diferents llocs d’Espanya 
i d’alguns Tribunals Superiors de Justícia com els de Madrid, Múrcia o Galícia o d’alguns 
Jutjats del contenciós administratiu de Barcelona. A Catalunya el Tribunal Superior de 
Justícia encara no s’ha pronunciat en cap cas. 
L’equip de Govern es fa seu l’informe de la directora de serveis de Recursos Humans de la 
Diputació de Barcelona, pel que fa a fonaments de dret i conclusions, en el sentit del dret a 
percebre aquesta part proporcional de la paga extra.  
També ha d’acomplir l’acord de la Mesa general de negociació ajuntament-sindicats de 4 de 
desembre de 2013. 
En l’expedient trobem l’informe de l’interventor en el qual manifesta objecció essencial en 
relació a aquest expedient. Bàsicament en el sentit de que no existeix cap sentència 
referida a l’Ajuntament de Castellar i que s’ha d’aplicar el que diu l’article 3.1 del Codi Civil. 
Per altra banda s’han presentat una vintena de qüestions d’inconstitucionalitat, 
fonamentades totes elles en la possible vulneració dels articles 9 i 33 de la Constitució 
Espanyola. Fins al moment tampoc s’ha pronunciat el Tribunal Constitucional. 
En el tercer punt del segon acord a ratificar d’aquesta resolució, es recull que en cas que es 
declarés la improcedència, es procediria a la deducció íntegre de la quantia abonada. Una 
mesura que seria, en cas de produir-se, prou traumàtica. 
Resumint, tot i que creiem en el dret dels treballadors a percebre aquesta part proporcional 
de la paga encara hi ha moltes ombres en la resolució final i, possiblement, és una decisió 
precipitada. Altres Ajuntaments han resolt el tema per altres mitjans, com per exemple per 
la via de les bestretes. Malgrat que el nostre vot estava orientat a l’abstenció, pel fet de 
totes les reserves exposades, finalment donem en nostre vot favorable a la resolució. 
El Sr. Marc Serrà,  per l’Altraveu, diu que celebrem que es faci efectiu el dret dels 
treballadors a percebre part del seu salari; lamentant, aixó si, que sels segueixi retallant el 
salari i no se’ls faci efectiva la part integra de la paga extra, que també és un dret meritat 
perquè realment la van treballar i es part del seu salari. Haguéssim preferit votar a favor de 
l’abonament íntegra de la paga extra, és la part parcial, ens sembla un mal menor, i també 
hi votarem a favor. 
També pel PP el Sr. Victor Martos: 
Vistes les explicacions i aclaracions rebudes per part de la regidora de Recursos humans, 
estem en part d’acord amb la reclamació per part dels treballadors, ja que són efectes 
devengats, i sent conscients de les sentències que els estan donant la raó, el nostre vot no 
serà en contra.  No obstant ens hagués agradar ser coneixedors d’aquest conflicte i tenir 
coneixement de que aquest acord ja estava consensuat amb els representants dels 
treballadors. 



 

 

Amb la ferma convicció de que aquest acord no es declari en un futur improcedent i que el 
nostre vot no afectarà als treballadors, el nostre vot serà l’abstenció. 
Per acabar el Sr. Alcalde,  també intervé per dir que ens hem de mostrar contents perquè 
som un dels primers Ajuntaments de Catalunya que sense tenir cap demanda podem fer 
efectiu el pagament d’aquests 44 dies. I aprofita per donar les gràcies per la bona feina que 
fan els treballadors/treballadores d’aquest Ajuntament, i perquè en  uns moments 
complicats com son els actuals, poder fer front, tot i la escassetat de mitjans que tenim les 
Corporacions Locals, de tirar endavant amb els serveis que presta l’Ajuntament. 
Per l’Altraveu intervé el  Sr. Dani Sagrera,  per manifestar la seva indignació i la del seu 
grup, per l’abstenció de vot del Partit Popular en aquest punt. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

 Vots a favor:      DINOU        (19) dels regidors del PSC, CiU i Altraveu 
 Vots en contra:   CAP           
 Abstencions:       DOS           (  2)  dels regidors del PP  

 
El Sr. Alcalde; intervé per dir que tot i que les votacions es faran per separat, la defensa 
del punt 8è i 9è es fava conjunta ja que tenen el mateix objecte. 
 
8.- PLA SUPORT A L’EMPRENEDORIA 
Vist que els recursos que des de l’Administració local, i en concret des de l’Ajuntament de 
Castellar del Vallès, s’han destinat a promoció econòmica des de l’inici de la dècada dels 90 
han sofert una evolució important. En bona mesura, el partenariat entre l’Ajuntament i les 
diferents administracions supramunicipals, autonòmiques, estatals i comunitària europea, 
han determinat la possiblitat d’oferir recursos humans, infraestructures i serveis a les 
persones amb voluntat emprenedora. 
Vist que des de la recuperació dels Ajuntaments democràtics s’han contemplat als municipis 
com actors clau en el foment de l’ocupació i de l’activitat emprenedora, com és el cas de  
Castellar del Vallès, que en l’actualitat compta amb tres eixos principals de servei a les 
persones emprenedores. 
- Centre de Serveis per a Empreses (Pla de la Bruguera): en funcionament des de 
febrer de 2000 (ampliat el novembre de 2005).  
- Servei Local d’Ocupació (Cal Botafoc): Iniciat amb cofinançament municipal i 
supramunicipal i construït compatibilitzant l’Escola Taller 1996/98, i inaugurat el 1999.  
- Centre de Coneixement (El Mirador): en funcionament des de 2010. 
Vist que pel que fa referència a les polítiques endegades des de la corporació municipal per 
a fomentar l’activitat econòmica, cal destacar l’impacte favorable que ha tingut l’exempció 
del pagament de taxes vinculades a les activitats econòmiques de nova creació. 
Vist que a l’Avantprojecte de Llei de racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local, 
es deixa d’incloure que un dels objectius clau dels Ajuntaments sigui la millora del context 
productiu, social i urbà, per a poder generar  desenvolupament econòmic i millora de la 
qualitat de vida a través de la conscienciació, el foment de l’esperit empresarial, i 
l’adaptació als canvis socials i tecnològics.  
Per la qual cosa és necessari, doncs, més que mai, posar en valor des dels Ajuntaments, i 
en particular des d’aquesta Corporació, la feina realitzada i la projecció de les línies de 
treball a futur. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció del següent 
ACORD: 
Aprovar el PLA D'ACTUACIÓ DE SUPORT A L’EMPRENEDORIA, mantenint i si escau, 
reforçant les actuacions que s’hi contemplen, implementades amb les que es relacionen a 
continuació: 
 
En relació amb el teixit associatiu local: 
Crear una comissió de treball oberta als agents socials, empresarials i econòmics, que 
serveixi de posada en comú de les visions complementàries de desenvolupament econòmic 
al territori. 



 

 

1.- Posar en valor la xarxa d’experiències recollides a les Jornades d’Associacionisme de 
Polígons, per a facilitar la potenciació de l’ASEMCA (Associació d’Empresaris/àries de 
Castellar). 
2.- Programar noves sessions de networking, tant presencial com virtua, per a fer més 
visibles els productes i serveis empresarials i comercials ofertats al municipi. 
3.- Realitzar tasques d’actualització del Cens d’empreses (2011) i de comerços 
(2012). 
 
En relació als partenariats al territori: 
1.- Seguir treballant les línies d’emprenedoria a les institucions supramunicipals de les que 
formem part: COPEVO (Consorci per a l’Ocupació i la Promoció Econòmica del Vallès 
Occidental), l’Associació Àmbit B-30 i el Parc Empresarial Orbital 40. 
2.- Presentar projectes de suport a l’emprenedoria conjuntament amb municipis i 
institucions que complementin el coneixement i els recursos amb els que comptem a 
l’actualitat. 
 
En relació a les infraestructures: 
1.- Dissenyar un Pla estratègic per a la dinamització dels Polígons d’Activitat Econòmica del 
nostre municipi. 
2.- Potenciar l’arribada de la fibra òptica per millorar les telecomunicacions als Polígons 
d’Activitat Econòmica, així com al nucli urbà. 
3.- Treballar a favor de les iniciatives que possibilitin la connexió a la xarxa viària d’alta 
capacitat. 
 
En relació al desenvolupament dels vivers d’empreses i els espais de cotreball: 
1.- Unificar el reglament de funcionament del Centre de Serveis per a Empreses i el del 
Centre de Coneixement El Mirador. 
2.- Desenvolupar les diferents fases d’implementació de la metodologia del Cotreball amb 
suport municipal. 
3.- Ampliar les línies de col·laboració amb Escoles i Instituts respecte la formació i difusió 
dels conceptes d’emprenedoria. 
 
En relació amb l’accés al finançament dels emprenedors i emprenedores: 
1.- Ampliar els convenis de suport al microfinançament empresarial a entitats de l’economia 
social. 
2.- Ampliar els recursos informatius respecte de la creació de cooperatives i d’altres 
fórmules de l’economia social. 
 
En relació amb els tributs locals i l’agilització dels tràmits: 
1.- Recolzar i mantenir la política d’exempció de taxes per les noves activitats econòmiques, 
iniciada el 2011. 
2.- Potenciar la Finestreta Única Empresarial fent èmfasi als processos telemàtics. 
 
9.- MODIFICACIÓ DEL REGLAMENT REGULADOR DEL LLOGUER DE DESPATXOS DEL 
MIRADOR I CENTRE DE SERVEIS 
Vist que aquest reglament   s’ha  modificat   amb la finalitat   primordial  de  dotar de 
mitjans a les polítiques de promoció econòmica , en aquest sentit  l’Ajuntament disposa de 
dos equipament per impulsar determinats serveis que es regulen a través d’aquest 
reglament. Aquests serveis fan relació al lloguer i  funcionament dels locals de l’edifici del El 
Mirador i del Centre de Serveis, que es posen a disposició dels nous emprenedors, recollint-
ne de un de nou com és el de “cotreball” que es facilitarà des del Centre de Serveis. 
Ambdós equipaments Mirador i Centre de Serveis, oferiran tres modalitats de serveis: 

a) La cessió de locals en arrendament administratiu a empreses de serveis que ajudin 
a millorar i potenciar la productivitat de les empreses ubicades en els polígons 
industrials del municipi. 

b) La cessió de locals en arrendament administratiu a nous emprenedors. 



 

 

c) Posar a disposició de les empreses les sales de reunions i conferències del centre i 
altres serveis generals. 

Aquest Reglament s’aprovà pel Ple del  dia 29 de juny de 2010, amb anterioritat s’havia 
aprovat un d’específic pel Centre de serveis, en data 30 de novembre 1999 i posteriorment 
modificat  28 de març de 2006, que s’aprofita per a derogar-lo. 
ATÈS el que estableix l’article 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de 
Règim Local i la legislació concordant, article 178.1 del text refós, aprovat per Decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, de la Llei Municipal i de Règim Local pel que respecte 
l’aprovació i tramitació d’ordenances i reglaments. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació REGLAMENT REGULADOR DEL LLOGUER DE 
LOCALS DEL MIRADOR I DEL CENTRE DE SERVEIS A LES EMPRESES, segons el redactat 
que s’adjunta a la proposta. 
SEGON.- Exposar l’expedient al públic durant un període mínim de trenta dies hàbils, a 
comptar de l’endemà de la publicació de l’anunci en el Butlletí Oficial de la Província, i tauler 
d’edictes municipal, als efectes de que qualsevol interessats pugui examinar l’expedient i/o 
presentar reclamacions o suggeriments. En el cas que no es presentes cap al·legació o 
reclamació l’acord inicial adoptat per l’Ajuntament en ple esdevindria definitiu a tots els 
efectes. 
TERCER.- Aprovar que amb  l’entrada  en  vigor  d’aquest Reglament quedarà  derogada el 
Reglament regulador del Centre de Serveis a les empreses. 
 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Joan Creus,  PSC, defensa la proposta tot dient que es porta a la consideració del 
Ple la línia de suport a la emprenedoria dins del Pla d’Actuació de Promoció econòmica 
2014. Per arribar a aquest punt cal valorar molt positivament les tasques de l’equip tècnic 
de l’Àrea que ha possibilitat l’actualització de totes les dades rellevants per tractar de 
manera política les prioritats d’actuació de cada al proper curs, també el  Secretari i 
Interventor per l’ajuda alhora de redactar la modificació del reglament regulador. 
Quan em tractat totes les qüestions estratègiques a nivell polític s’ha intentat buscar el 
consens, s’han tractat les aportacions de tots els grups del Consistori, i a part s‘han escoltat 
també formacions municipals que no tenen representació com, ERC. Iniciativa o Ciutadans. 
Els recursos que des de l’Administració Local i en concret des del nostre Ajuntament s’ha 
destinat a Promoció Econòmica des dels anys 90 ha sofert una evolució important, en bona 
mesura el partaneriat entre Ajuntament i diferents Administracions supramunicipals, 
autonòmiques , estatal i la comunitària europea, han determinat i han possibilitat l’oferta de 
recursos humans, d’infraestructures i en definitiva serveis a les persones amb voluntat 
emprenedora. Des de la recuperació dels Ajuntaments democràtics s’han contemplat a 
nivell normatiu que els municipis com actors clau en el foment de l’ocupació i de l’activitat 
emprenedora. 
A Castellar, el nostre municipi a l’actualitat contem amb tres eixos principals de servei a 
l’emprenedoria, en primer lloc el Centre de Serveis per empreses, situat al Pla de la 
Bruguera en funcionament des de l’any 2000 i ampliat a 2005, que va ser construït amb 
cofinançament públic, el 60% i el privat el 40%, compta amb 18 locals per emprenedors; 
un altre dels eixos és el Servei local d’Ocupació, a Cal Botafoc, també amb cofinançament 
municipal i supramunicipal, construït compatibilitzant l’escola taller inaugurar el 1999, i els 
darrers anys en aquest servei local d’ocupació, a part de les tasques pròpies com a servei 
d’ocupació, s’han creat circuits per potenciar la creació d’empreses per a persones que 
estan circumstancialment a l’atur. El tercer i el més recent  és el centre de coneixement del 
Mirador, cofinançat amb el pla avança del Ministeri d’Indústria, Comerç i Turisme, que des 
de l’any 2010, també acull a part de tota la oferta formativa, quatre locals per emprenedors 
i sales de reunions i d’actes a disposició d’emprenedors i empreses. 
Pel que fa referència a les polítiques endegades des de la Corporació municipal per 
fomentar l’activitat econòmica cal destacar l’impacta que ha tingut l’exempció del pagament 



 

 

de taxes vinculades a les activitats econòmiques de nova creació, així l’any 2012 es van 
tramitar el doble d’actuacions d’activitat respecte a l’any 2011, 97 enfront a 48 del 2011, i 
per aquest 2013 es preveu mantenir aquest creixement. Les dades de l’inici d’aquest mes 
de desembre ja eren 90 les actuacions que s’havien tramitat. D’aquestes sol·licituds el 40% 
corresponen a nous establiments, tant industrial com comercial o de serveis, mentre que el 
60 per cent son tràmits de canvi de nom, modificacions, ampliacions, trasllat d’activitats . o 
altres tràmits complementaris. A nivell numèric els empresaris i empresàries de Castellar 
van tenir un estalvi global de  40.000 € l’any 2012, amb un  import mitja de 412 € d’estalvi 
per llicència, i que serà superar quantitativament aquest 2013, ja que a dades actualitzades 
del mes de desembre ja portàvem més de 43.000 € .  
Vist el comportament òptim d’aquesta política d’exempció de pagament, cal garantir-ne el 
seu manteniment tal com es va aprovar en el ple de pressupostos i ordenances . 
Respecte a les dades de desocupació a  la nostra Vila, tancarem l’any al voltant del 16’3% 
enfront al 16’6% de l’any passat, lleugerament per sota del 17’9% del conjunt del Vallès 
Occidental i prop del 16’1% del global de Catalunya, a Espanya la taxa està situada al 20’3. 
Davant d’aquesta situació derivada de la destrucció de llocs de treball principalment a 
construcció i al sector industrial, pren especial rellevància la possibilitat i la capacitació de 
l’auto-ocupació i la emprenedoria, cal remarcar una dada positiva i important respecte a 
aquest punt; les dades del número d’autònoms declarats en l’actualitat en el nostre 
municipi 1.941 persones, és gairebé idèntic al del tancament del 2005, previ a l’inici de la 
crisi, i en canvi en aquest mateix període la taxa d’atur s’ha multiplicat gairebé pel doble 
tornant a nivells d’assalariats de finals dels anys 90. En aquest sentit, la necessitat de 
finançament i assessorament es clau  per emprendre en garanties, i aquest és l’objectiu i la 
funció tant de la regidoria com del servei de creació d’empreses.          
En la mateixa linina de facilitar els tràmits a qualsevol persona amb voluntat emprenedora, 
des de l’any 2012, s’ha impulsat la finestreta única empresarial, una altra de línies que s’ha 
treballat  en els darrers anys és la col·laboració intermunicipal, és important entendre que 
la promoció econòmica no te massa sentit fer-la de manera aïllada, i per aixó és important 
estar integrat en el territori, en aquest sentit sempre s’ha col·laborat amb el Consorci per la 
Ocupació i Promoció Econòmica  del Vallès Occidental, el municipi també forma part de     
l’agrupació àmbit B30. 
Pel que fa a l’àmbit de les telecomunicacions, el març del 2012 es va signat un acord amb 
Eurona que va possibilitar que les empreses dels polígons milloressin el seu a la xarxa, s’ha 
treballat també amb telefònica que arribarà la fibra òptica als nostre polígon i nucli urbà, en 
breu, i una de les línies que s’han treballar és la de co-treball, amb l’objectiu de valorar les 
millors fórmules per donar resposta a aquesta metodologia de treball, i per això s’ha creat 
una comissió especifica que m’estudia el seu desenvolupament. 
Per acabar donar lectura dels acords de les dues propostes. 
Per CiU la Sra. Bea Garcia,  dient que partint de l’idea que s’exposava dels Ajuntaments 
com actors claus en el foment de l’ocupació,  a les politiques de promoció econòmica i al 
desenvolupament de la cultura emprenedora. Secundem fil per randa el contingut del pla 
d’actuació de suport a la emprenedoria i volem afegir i destacar aquí els aspectes claus de 
la emprenedoria aplicables a totes les situacions quotidianes del nostre entorn, sobretot en 
el àmbit escolar on ens cal incidir especialment per tal d’instaurar des dels primers 
moments la cultura emprenedora entre els nostres infants i joves. Els encoratgen a treballar 
des dels valors de la emprenedoria partint de la base que on i ha un problema i ha una 
solució, entendre el fracàs com una nova oportunitat per aprendre, lluitar a fer realitat el 
somnis de cadascú i divertint-se fent allò que  t’agrada aconseguint fer de la teva feina la 
teva passió. Si aconseguim incorporar aquests objectius en el nostre dia a dia, 
aconseguirem fer de Castellar una Vila emprenedora per excel·lència, cabàs de generar 
talent i que serà aquest talent el que actuarà com atractiu  i possibilitarà la inversió externa  
És per tot això que el nostre vot serà favorable en tots dos punts. 
Per l’Altraveu el Sr. Dani Sagrera, manifesta el vot favorable en tot aquesta sèrie de 
propòsits del Pla d’Actuació. 
També pel PP intervé el Sr. Antonio Carpio,  dient que el seu grup també votarà a favor a 
les dues propostes. Peró pensem que aquest pla de suport a la emprenedoria ha estat una 



 

 

mica forçat a través de la proposta de co-treball presentada per altres formacions sense 
representació i la sensació és la de sempre, que aquest equip de govern va a remolc de la 
resta de formacions polítiques de Castellar, és a dir sense idees i sense propostes. Per 
nosaltres aquest pla presenta una sèrie de propostes molt positives, peró mes aviat sembla 
que sigui una proposta catàleg de bones intencions.  
En aquesta mateixa línia es crearà una comissió de treball que estarà formada per grups 
municipals i estarà oberta a empresaris i agents socials, i creiem que podrà ser una 
iniciativa que servirà per comprovar la efectivitat d’aquest pla d’actuació i alhora recollir 
noves propostes pel desenvolupament econòmic del territori. 
En aquest Pla hem trobar a faltar mes propostes per lluitar contra l’atur, ja que els 
Ajuntaments son l’Administració més propera a la ciutadania, per tant els que més capacitat 
tenen per actuar de manera immediata en el territori. 
Així doncs el nostre vot serà a favor i  esperem que sigui un pla de suport per lluitar contra 
l’atur de Castellar. 
Tot seguit es passa a fer la votació dels punts 
 
8.- PLA SUPORT A L’EMPRENEDORIA 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
9.- MODIFICACIÓ DEL REGLAMENT REGULADOR DEL LLOGUER DE DESPATXOS DEL 
MIRADOR I CENTRE DE SERVEIS 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
10.-MOCIÓ DEL GRUP DE L’ALTRAVEU SOBRE LA INCLUSIÓ DEL CATÀLEG DE BÉNS 
EN EL POUM 
En el Ple municipal de desembre de 2012 es va aprovar la memòria de l’Avanç del Pla 
d’Ordenació Urbana Municipal (POUM), el qual durant el 2013 s’ha estat en fase de redacció 
i que el proper any s’aprovarà en fase inicial. Aquest Pla d’Ordenació és l’instrument 
urbanístic bàsic per a la protecció del patrimoni cultural i natural d’un municipi, cosa que  es 
fa mitjançant un catàleg de béns protegits. 
ATÈS que segons l’art. 71 del text refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya (TRLLUC), els 
catàlegs “són part integrant de la  documentació imperativa del pla urbanístic corresponent” 
ATÈS que segons el decret legislatiu 1/2010, article 59, referida a la documentació a 
presentar en els plans d’ordenació urbanística municipal, diu en el seu apartat d) que un 
dels documents a presentar és el catàleg de béns a protegir, d’acord amb l’article 71, 
ATÈS que actualment, els elements protegits del terme municipal són els inclosos dins el 
“Catàleg de Béns d’Interès Local” inclòs a l’annex IV de les Normes Urbanístiques del PGOU 
del 1999. 
ATÈS que aquest catàleg de Béns d’interès Local, així com la normativa del PGOU, instava a 
la confecció d’un Pla Especial de Patrimoni Arquitectònic de Castellar (PEPPAC) que definís 
la protecció que es donaria a cada element, amb el grau i els sistemes que els 
correspongués. A més, es proposava d’entrada tots els béns seleccionats per a ser 
catalogats com a BCIN i BCIL i incloure els jaciments en l’Inventari del Patrimoni 
Arqueològic de Castellar com a Espais de Protecció Arqueològica.  
ATÈS que aquest Pla especial de Patrimoni Arquitectònic de Castellar, definint en el PGOU 
no es va arribar a redactar mai, per tant, aquest catàleg no disposa de protecció legal, i 
com diu textualment en l’actual document d’Avanç del POUM “la llista de 111 elements, no 
ha deixat de ser un índex de bones voluntats”. 



 

 

ATÈS que, l’any 2008 es va encarregar al Servei de Patrimoni Local de la Diputació de 
Barcelona la confecció de l’inventari de Patrimoni històric, arquitectònic i Ambiental de 
Castellar del Vallès, document que es va presentar el 30 de setembre de 2010 a la sala 
d’actes del Mirador, 
ATÈS que aquest segon inventari es va realitzar com a document de diagnosi previ per 
després poder formar el catàleg i que en la presentació, l’equip de govern es va 
comprometre a realitzar aquesta catalogació, 
ATÈS que a la pàgina 5 de la memòria d’ordenació de l’Avanç del POUM, en el subcapítol 
corresponent a Inventari del Patrimoni Històric, Arquitectònic i Ambiental, diu textualment “ 
L’avanç de Planejament descriu un Inventari del Patrimoni Històric, Arquitectònic i 
Ambiental l’objectiu del qual és la creació d’un mecanisme legal que detecti els elements 
que composen el patrimoni local i que permetin endegar la conservació i preservació dels 
béns culturals. Posteriorment s’haurà de redactar el Catàleg de Béns a Protegir del terme de 
Castellar del Vallès que contindrà el Pla”. 
ATÈS que el la pàgina 23 de la memòria d’ordenació de l’Avanç del POUM, capítol 7, diu que 
en el marc del nou POUM es proposa redactar el Catàleg de Béns Arquitectònics, 
Arqueològics i Naturals de Castellar del Vallès com un document que integri i actualitzi les 
dades i la regulació dels béns patrimonials del municipi, on l’objecte és integrar en la 
concepció del projecte de ciutat i en la normativa del Pla les determinacions respecte la 
preservació, conservació i reutilització del conjunt d’elements patrimonials.  
ATÈS que l’Avanç de Planejament descriu explícitament un Inventari del Patrimoni Històric, 
Arquitectònic i Ambiental l’objectiu del qual és la creació d’un mecanisme legal que detecti 
els elements que composen el patrimoni local i que permeti endegar la conservació i 
preservació dels béns culturals, i que posteriorment s’haurà de redactar el Catàleg de Béns 
a Protegir del terme de Castellar del Vallès que contindrà el Pla. 
ATÈS que com també diu el document d’Avanç, a part de donar compliment al nou marc 
normatiu, la redacció del Catàleg és necessària per a la protecció del patrimoni cultural del 
terme municipal de Castellar del Vallès, per unificar els diferents catàlegs, llistats i 
inventaris en un únic document marc per a tot el terme; per a incorporar, pel seu valor 
arquitectònic, històric i/o cultural, béns actualment no protegits i importants en la història i 
evolució de Castellar del Vallès i el patrimoni arqueològic. 
ATÈS que, com també diu el document d’Avanç, la llei del Patrimoni Cultural Català 9/1993 
de 30 de setembre és el marc perfecte per a inserir els elements catalogats, i l’article 17 
d’aquesta llei especifica que la decisió de catalogar un bé immoble és competència dels 
ajuntaments, previ informe favorable d’un tècnic en patrimoni. 
ATÈS que, com diu el document de sostenibilitat ambiental de l’Avanç del POUM, pàgina 79 
apartat 4.3 (patrimoni cultural), en el PGOU de Castellar del Vallès es va elaborar un 
Catàleg de Béns Culturals i d’Interès local que instava a la confecció d’un Pla Especial de 
Patrimoni Arquitectònic de Castellar on es definís la protecció que s’havia de donar a 
cada element, però aquest Pla especial mai es va elaborar, per la qual cosa molts elements 
dels llistats que es disposen d’aquest patrimoni cultural no disposen de protecció específica. 
ATÈS que en el punt 6, “Resultats del procés i conclusions” de la memòria de participació 
ciutadana de l’Avanç del POUM diu explícitament que “s’ha de redactar els Catàlegs del 
Patrimoni”,  
ATÈS que des del Servei de Patrimoni Arquitectònic Local de l’àrea de territori i sostenibilitat 
de la Diputació de Barcelona es pot accedir al programa de protecció del patrimoni 
arquitectònic local, el qual inclou amb caràcter preferent la redacció del catàleg i pla 
especial del patrimoni històric, arquitectònic i ambiental tan en sol urbà com del sòl no 
urbanitzable.  
ATÈS que aquest programa de protecció de la Diputació valora especialment que el 
planejament urbanístic general estigui en revisió i és adreçat a ajuntaments de municipis 
fins a 50.000hab, 
ATÈS que el programa de protecció de la Diputació té com a termini de sol·licitud el 31 de 
desembre de 2013, 



 

 

ATÈS que a al setmanari municipal l’Actual de 26 de setembre de 2008, ara fa 5 anys, ja 
s’expressa la voluntat d’aquest consistori en demanar a la Diputació l’elaboració del catàleg 
de Patrimoni, 
Per tots aquests motius, el Grup Municipal L’ALTRAVEU proposa a l’Ajuntament Ple els 
següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Iniciar tan aviat com sigui possible, durant el proper trimestre, la confecció del 
catàleg de béns històrics, arquitectònics i naturals a protegir. 
SEGON.- Incloure aquest catàleg de béns en el marc de l’actual revisió del Pla d’Ordenació 
Urbana Municipal. 
 
INTERVENCIONS 
Defensa la proposta el Sr. Marc Serrà,  Altraveu,  
La moció que presentem sembla que finalment servirà només com a recordatori o una 
reafirmació d'un compromís que segons sembla l'equip de govern a tingut i mostrat 
sempre. 
En els últims mesos, a les reunions del POUM, i sobretot amb unes declaracions al passat 
Ple del regidor Aleix Canalís, ratificades amb l'estil de sempre per part del regidor “listillo” 
del consistori en tertúlia radiofònica, ens va semblar entendre que la intenció de l'equip de 
govern era la de realitzar el Catàleg de Béns històrics, arquitectònics i naturals a protegir, 
un cop acabat tot el procés de revisió del POUM, mitjançant un Pla Especial, que no 
s'inclouria dins del procés de revisió del Pla General que s’està portant a terme. 
Recuperant les declaracions que es recullen a l'acte de la sessió plenària del mes de 
novembre, el regidor Canalís afirma: “És cert que en l’actualitat no hi ha el pla especial que 
reguli com ha de ser l’urbanisme del casc antic, el compromís d’aquest equip de govern és 
que desprès de fer la revisió del pla general, poder realitzar aquest catàleg de bens i per 
extensió poder realitzar aquest estudi en mes detall.” 
I rebla el clau amb una segona intervenció afirmant: “el nostre compromís és que es dugi a 
terme aquest pla especial que en definitiva és el catàleg de patrimoni. Son dos documents 
diferents, el pla general i un pla especial, en cap cas els plans especials de protecció del 
patrimoni dels municipis estan inclosos dins del pla general.” 
Doncs bé, d'aquestes afirmacions extraiem una conclusió que avui sembla que serà 
rectificada. Ja que en comissió informativa es va comentar que els dos punts que es porten 
avui a acord, el d'iniciar el més aviat possible els treballs de redacció del Catàleg, i que 
aquest siguin inclòs dins el marc de l'actual revisió del POUM, seran aprovats per l'equip de 
govern, ja que és, ha sigut i serà la seva voluntat. 
Davant d'aquest fet no sabem si hem de celebrar aquesta rectificació, o lamentar el lapsus 
que va tenir el regidor Canalís, juntament amb l'altre energumen a la ràdio, al afirmar que 
no tenien res a veure la revisió del POUM i la confecció del catàleg. 
En tot cas, recordem que el Catàleg és l'únic document que ens permet una definició clara 
del grau i forma de protecció de tots els elements de valor arquitectònic, històric i natural, 
creiem del tot imprescindible, la elaboració d'aquest catàleg, aprofitant l'oportunitat que ens 
ofereix la revisió del POUM. 
El Sr. Pepe González, PSC, davant una proposta com la que ens presenta avui l’Altraveu  
que té unes certes contradiccions, a on s’ens demana que fem el que ja hem dit sempre 
que faríem des de fa mes de 3 anys i que en cap moment hem qüestionat ni dubtat que ho 
faríem. 
Avui, i sense que serveixi de precedent, considerarem que la proposta de l’Altraveu té la 
voluntat d’aportació positiva, de recolzament a l’equip de redactor de revisió de POUM, que 
no és una acció per intentar endarrerir un procés que ja està madur o per buscar una 
excusa mes o menys formal.  
No obstant, aprofitaré per aclarir malentesos o confusions, i també faré una explicació per 
deixar clara la nostra posició. La primera confusió és sobre la dicotomia “Inventari – 
Catàleg”, que interpreten que son dos elements contradictoris, o d’ús alternatius. L’altra 
contradicció està en sobre que ha de constar en la proposta de revisió del POUM i en quin 
moment procedimental s’ha de fer. 



 

 

Un inventari és cert, pot limitar-se a ser una relació de béns potencialment a protegir que 
té és el inventari que actualment està vigent.  Però aquesta definició no té res a veure amb 
el inventari fer públic en l’any 2010 i que està més a prop d’un intent de catàleg i que 
vostès han tingut l’oportunitat d’estudiar i consultar en els últims tres anys. No te a veure 
perquè va ser un  tema que va estar elaborant-se durant dos anys per un equip bastant 
extens i dirigit per la doctora Raquel Lacuesta, especialista en el tema.  Conté més de 200 
fitxes exhaustives, algunes de mes de sis pàgines, en las que a més a més de fotos recents 
i plànols de situació, i figura la evolució històrica, l’estat de conservació, el règim urbanístic, 
el nivell de protecció actual, el nivell  de protecció proposat, el règim jurídic, la propietat, 
etc.. Podríem dir que la fitxa del castell incorpora la capella, els aqüeductes i la masoveria, 
ocupa sis pàgines d’aquest inventari. 
El conjunt del inventari està format per quatre volums  que sumen un total de bastants 
centenars de pàgines, i bastant plànols i mapes. Per tant una part important del que 
vostres consideren el catàleg, ja està elaborat, i és mes que suficient per donar  contingut a 
les exigències per l’aprovació inicial pel POUM previst pel mes que ve.  
Però quina és la exigència legal, la Llei d’Urbanisme diu el catàleg de béns protegits s’ha 
incorporar al POUM, és un dels documents que ha de contenir. L’article 75 del reglament de 
desplegament de la Llei diu: si el pla d’ordenació urbanística municipal preveu 
expressament la formulació d’un pla especial urbanístic de protecció del patrimoni 
arquitectònic o cultural, el catàleg que s’incorpora és pot limitar a enumerar i identificar els 
bens immobles que son objecte de protecció, és a dir que el propi reglament preveu que un 
catàleg pot ser una mera numeració, sense perjudici de l’ampliació del catàleg que es pugui 
produir amb motiu de la formulació de l’indicat pla especial. És evident que el inventari 
presentat fa tres anys i que ja està elaborat, avui és molt més que enumerar i identificar els 
béns immobles que son objecte de protecció. És possible que la impossibilitat per raons de 
termini de subvenció, d’aprofitament dels equips, calendari, organització del treball, la 
possibilitat d’incorporar a l’aprovació inicial del POUM el catàleg finalitzat, hagi pogut portar 
a alguns la confusió d’interpretar que renunciàvem a al seva elaboració, cosa que no hem 
dit ni fet mai.  
Una vegada feta l’aprovació inicial pel Ple, el mes que ve, començarà l’exposició pública del 
projecte aprovat, i en aquest projecte s’hi incorporarà els inventaris i, a partir d’aquest 
moment, l’equip redactor es podrà dedicar, com activitat prioritària a completar els catàlegs 
fins a dotar-los de la total eficàcia legal. 
El compromís de l’Ajuntament i el de l’equip de redactors dels POUM  és que els treballs 
estiguin tots finalitzats abans de l’aprovació definitiva del POUM. Si això considerem que 
coincideix amb el segon punt de la proposta de l’Altraveu, no tenim cap inconvenient en 
votar-ho. Veiem, amb bon criteri que el grup proposant hagi retirat el tercer punt de la 
moció, i en qualsevol cas, la nostra aposta és seguir amb el model actual que és que  
seguint els serveis tècnics municipals els qui portin a terme la finalització del catàleg. 
Donarem recolzament a la moció de l’Altraveu, en el benentés de que el que es diu, la 
proposta de l’Altraveu s’ajusta també a la nostra interpretació que hem manifestat aquí. 
Per CiU intervé el Sr. Lluís Bacardit, dient que els elements protegits, actualment, del 
terme municipal són el inclosos en el “Catàleg de Béns d’Interès Local inclòs a l’annex IV de 
les Normes Urbanístiques del Pla General d’Ordenació Urbanística de l’any 1999. 
El servei de Patrimoni Local de la Diputació de Barcelona va procedir, per encàrrec de 
l’Ajuntament de Castellar, a efectuar la confecció d’un Inventari de Patrimoni històric, 
arquitectònic i Ambiental del nostre municipi . Això va ser a l’any 2008 i es va finalitzar el 
2010. 
En el decurs del dos primers mesos de l’any 2014 es procedirà a l’aprovació inicial del POUM 
(Pla d’Ordenació Urbanístic Municipal) per part d’aquest Ple Municipal i  que ha d’incloure el 
Catàleg de Béns .   
Segons ha manifestat l’equip redactor del Pla no ha estat possible, per manca material de 
temps, dur a terme la confecció del dit Catàleg.  Per aquest motiu la documentació lliurada 
al Departament corresponent de la Generalitat del POUM inclou els béns recollits en 
l’Inventari . 



 

 

Ara resta l’acompliment del compromís i la obligació de desenvolupar el Catàleg durant els 
tràmits de la aprovació inicial i la provisional i abans de la definitiva.  
Aquest és el compromís adquirit per part de l’equip de Govern. 
Per tot l’exposat ens sumem a la moció presentada pel Grup Municipal de l’Altraveu i donem 
el nostre vot favorable. 
El Sr. Antonio Carpio,  PP, manifesta el vot favorable del seu grup, creiem que és lògic 
que en l’actual revisió del POUM es faci també la revisió del catàleg de bens. 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Marc Serrà,  i diu que celebrem aquesta rectificació i 
que aquesta sigui la voluntat . Deixar clar que el inventari per molt detall que tingui, per 
moltes pàgines que tingui,  no ofereix protecció legal a tot el que està inventariat,per això 
aquesta exigència del catàleg, i esperem que es pugui aprovar al final o abans de 
l’aprovació definitiva. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
El Sr. Alcalde intervé per informar que es presenta una proposta subscrita pels grups 
municipals de CiU, Altraveu i PSC.  
És l’afectació que tindrà sobre els Ajuntaments l’aprovació del projecte de Llei de 
racionalització i sostenibilitat de l’administració local, que ja s’ha aprovat definitivament. Hem 
acordat en junta de portaveus que seria el Sr. Josep Carreras portaveu del grup de 
Convergència  qui feria l’exposició de motius de l’adhesió al manifest 
 
11.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
11.1.- ATÈS que el passat dia 12 de desembre es va expressar, mitjançant concentracions 
davant els ajuntaments de tot Catalunya, el rebuig unànime de la Llei de racionalització i 
sostenibilitat de l’administració Local (LRSAL) que el govern espanyol pretén imposar. 
ATÈS que en data d’avio el Congrés dels Diputats ha aprovat definitivament la llei, i de 
l’indubtable impacte que tindrà sobre el funcionament i les competències de l’administració 
local en Catalunya. 
L’Ajuntament Ple  
ACORDA: 
PRIMER.- Adherir-se al manifest en annex consensuat per les organitzacions municipalistes 
FC; i ACM i sindicats CCOO i UGT de rebuig al Projecte de Llei de Racionalització i Sostenibilitat 
de l’Administració Local, impulsat pel govern del Partit Popular. 
 
El Sr. Josep Carreras,  CiU, intervé dient: 
El nostre grup municipal va proposar formalment a la Comissió Informativa del passat 
dilluns 16 de desembre que el Ple Municipal d’avui donés recolzament al manifest 
consensuat per les federacions municipalistes ACM, FCM i els sindicats CCOO i UGT amb 
l’objectiu de mostrar una vegada més el rebuig a la Llei de Racionalització i Sostenibilitat de 
l’administració local que el govern espanyol pretén imposar.   
Agraïm molt sincerament l’acceptació d’aquesta proposta, que també la recolzen, tant a 
l’equip de govern com a l’Altraveu. 
És veritat que en el Ple Municipal del passat 21 de març de 2013 el grup municipal socialista 
ja va presentar una moció sobre la reforma de l’administració local amb els vots favorables 
de PSC, CiU i Altraveu, on es manifestava el rebuig a la reforma de l’administració local que 
planteja el govern del Partit Popular. 
Però, el nostre grup municipal ha cregut que el manifest del passat 12 de desembre també 
havia de tenir el recolzament del Ple Municipal perquè aquest Llei que, ja té llum verda, ahir 
al Senat i avui al Congrés de Diputats, ha estat imposada pel govern del Partit Popular. 
No recordaré ara tots els patiments que poden recaure sobre les administracions locals, 
sobre els ajuntaments d’arreu del país, ja es va detallar en la moció del passat mes de 
març.  
Però abans d’acabar faré referència a Miguel de Unamuno que ens diu en castellà: “Se 
puede vencer pero también hay que convencer” Tant a la Llei de la LOMCE com ara en la 
Llei de LRSAL “el govern del Partit Popular ha vençut però no ha convençut” 
El nostre grup municipal donarà suport a aquesta moció. 



 

 

Pel PSC, el Sr. Oscar Lomas exposa que precisament avui, el Congrés dels Diputats ha 
aprovat, en el seu últim punt de l’ordre del dia, el Projecte de Llei de racionalització i 
sostenibilitat de l’Administració Local. Ha aprovat per tant, un canvi en el model de 
l’administració local com a ens de proximitat que enteníem fins ara.  
Aquesta llei suposa una atac a la democràcia (allunyant el poder dels ciutadans, 
especialment en els municipis de menys de 5.000 habitants), un atac a l’autonomia 
municipal i  una directa pèrdua de serveis pels ciutadans, especialment en l’àmbit educatiu, 
sanitari i social. 
El passat mes de març, coincidint amb l’aprovació inicial per part del Consell de Ministres 
del Projecte de Llei de Reforma de l’Administració Local, aquest Ple es va posicionar en 
contra d’aquesta reforma. 9 mesos desprès, el text aprovat amb l’únic suport del govern del 
PP, no modifica l’essència d’aquell text inicial. 
Des de l’Ajuntament volem mostrar novament el nostre rebuig a aquesta llei, i adherir-nos 
al Manifest consensuat per les entitats municipalistes i les organitzacions sindicals, així com 
donar suport a totes aquelles iniciatives que sorgeixin d’impugnació de la llei davant el 
Tribunal Constitucional, per tractar que aquesta llei, no arribi mai a aplicar-se. 
Pel PP el Sr. Victor Martos,  intervé i diu que el PSC entén que qualsevol reforma aplicada 
pel govern de l’Estat és un àtac a Catalunya i en primer lloc, i en aquest cas als sindicats en 
segon ordre. No interpretem la reforma de la mateixa manera, en matèria de competències 
es va demanar que el  Govern modifiqués els continguts referits a educació  perquè les 
entitats locals deixessin d’assumir els costos derivats del manteniment, neteja i conservació 
dels Col·legis, funcions clarament emmarcades entre les competències autonòmiques, que 
les Administracions Regionals hauran d’assumir. En matèria de Sanitat , els municipis 
reclamen que en el termini de cinc anys, previst per la devolució a les Comunitats 
Autonòmiques de les competències d’aquest àmbit, quedi reduït a un any, que és el mateix 
termini que s’ha fixat pels Serveis Socials. També  s’ha demanat al Govern de l’Estat que 
les entitats locals que estiguin sanejades puguin exercir competències que no siguin 
pròpies. El partit popular defensa que les comunitats autònomes assumeixin integrament 
les competències que els hi corresponen per ser de la seva competència, tals com la 
sanitat, la educació i els serveis socials, així és necessari per posar fi al dèficit històric dels 
Ajuntaments, com a conseqüència de l’assumpció de les competències pròpies de les 
comunitats autònomes, i que en molts casos a portat als municipis a situacions 
insostenibles financerament. Així mateix la nova reforma local va ha garantir que els 
municipis catalans cobrin els serveis que realitzen per la  Generalitat per delegació, de 
manera que s’evitarà l’actual morositat que pateixen com a conseqüència del sistemàtic 
incompliment dels conveni entre l’administració autonòmica catalana i els Ajuntaments. 
Tenim molt camí per endavant i no és el moment d’aturar aquesta reforma, peró si que no 
hem de bloquejar el diàleg institucional amb campanyes orquestrades per determinats 
partits polítics, com el de vostè. 
Denunciar que no es fa el mateix soroll per posar de manifest que la Generalitat està en 
suspensió de pagaments, amb gran ajornaments pels pagaments als Ajuntaments, entitats 
concertades i proveïdors. 
I tot adreçant-se al regidor de l’Altraveu diu que ja som dos els indignats en aquesta sala, 
vostè perquè ja és el seu natural, i jo, perquè mentre vostè es manifesta a favor dels 
presos etarres, jo haig d’acatar les lleis i veure’ls sortir acompanyats de violadors i 
assassins.  
Espero que aquest cop, quan ho traslladin al seu petit Actual “L’Espiell”, no faltin a la veritat 
i diguin el que aquest regidor ha dit en aquesta sala. 
Intervé el Sr. Alcalde  per aclarir que en aquesta moció és parla del paper que han de tenir 
els Ajuntaments, estem parlant dels dèficits, de les carències, de les competències, que en 
aquests moment tindran els Ajuntaments en aquest nou marc jurídic que ens estan fixant 
dels del govern de l’estat espanyol. 
Intervé per CiU la Sra. Bea Garcia,  per matissar que votés senyors del Partit Popular, que 
son tant defensors, quan els hi convé, de la Constitució espanyola, en aquest cas sembla 
que no se l’han llegit gaire, per que la constitució espanyola, en el seu article 151 i 156  
parla de la delegació de competències als Ajuntaments i del reconeixement que tenen els 



 

 

Ajuntaments com a ens gestors de determinades competències. Ara de cop i volta sembla 
ser que la constitució és intocable per allò que sembla, doncs no és intocable per allò que 
no convé. També m’agradaria deixar-li clar que, si el seu govern no estigues practicant un 
ofec sistemàtic econòmic al govern de la Generalitat  de Catalunya, en aquests moments no 
estaria, el govern de la Generalitat, en situació de morositat respecte a les seves 
competències. 
També per l’Altraveu intervé el Sr. Dani Sagrera,  i per explicar al regidor del PP que el 
motiu de la samarreta que portava era per defensar que tot pres te dret a estar a les 
presons mes pròximes a casa seva. 
Per acabar el Sr. Alcalde, pren la paraula per afegir que segurament aquí s’acaba 
d’explicitar quin és el gran drama dels Ajuntaments. Presentem un manifest en contra d’una 
llei que va en contra dels Ajuntaments i acabem parlant de tot menys dels Ajuntaments. 
VOTACIÓ: Votada la urgència d’aquest tema, s’aprova per majoria absoluta 

Vots a favor:      DINOU        (19) dels regidors del PSC, CiU i Altraveu 
 Vots en contra:   CAP           
 Abstencions:       DOS           (  2)  dels regidors del PP  

s’inclou en l’ordre del dia de la sessió, a continuació posat a votació: 
 
 
 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

 Vots a favor:      DINOU        (19) dels regidors del PSC, CiU i Altraveu 
 Vots en contra:   CAP           
 Abstencions:       DOS           (  2)  dels regidors del PP  

 
 
Dit això desitja bones festes i un bon Any Nou a tothom. 
 
 
I no havent-hi cap precs i preguntes ni cap més assumptes a tractar, essent un quart de 
deu del vespre,  s’aixeca la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a 
fedatari d’aquests acords el Secretari amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 
 


